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استعفای 38 مدیر دوشغله 
شفافيت یکی از راهکارهای جدی مبارزه با 
فساد است و وزیر رفاه در جلسات قبل از گرفتن 
رأی اعتماد در مجلــس وعده هایی پيرامون 
شــفافيت مطرح کرد که یکی از آنها درحال 
عملياتی شدن است. ماجرا به پرونده مدیران 
چندشــغله برمی گردد که افکار عمومی هم 
در ســال های اخير اعتراض هایی نسبت به آن 
داشــت. حالا معاون وزیر رفاه در این باره گفته 
است: »درخصوص دو یا چندشغله ها در وزارت 
رفاه و مجموعه های تابعه، تاکنون ۳8 نفر استعفا 
کرده اند و طبق اعلام رسمی روسای صندوق ها 
عملا پرونده دوشــغله ها بسته شــده است.« 
اميرهادی قره سيد روميانی درباره جوان گرایی 
و انتصابات در وزارتخانه هم گفت: »در این حوزه 
نيز وزارت رفاه عملگرایی بسيار خوبی داشته 
است. ما بارها در جلسات با مدیران کل استان ها 
نيز مطرح کرده  و تأکيد داشته ایم که مدیران در 
بين مردم باشند و مدیری که مردمی باشد و در 
بين مردم حضور داشته باشد، بيشتر مشکلات و 

دغدغه های مردم را درک می کند.«

 

در این تصویر که توسط اعتمادآنلاین تهیه شده، وضع زبان فارسی در جهان ترسیم شده است. 
سهم زبان فارسی در دنیای مجازی و صفحات وب دو درصد و در دنیای حقیقی حدود یک درصد 

سخنگو )صحبت کننده( است.

وضعیت زبان فارسی در جهان 

گزارش تصویری
ساماندهی وضع معتادان منجر به منع پذیرش برخی از آنها شده است

بلاتکلیفی 1500 معتاد در تهران! 
مراحل غربالگری معتادان از  سال گذشته در تهران آغاز شد. اما در توضيح این غربالگری 
باید گفت در این پروتکل نمایندگانی از بهداشــت و درمان،  ســتاد مبارزه با موادمخدر، 
بهزیســتی، قوه قضائيه و نيروی انتظامی حضور دارند، تا به موارد منع پذیرش با توجه به 
وظایف ذاتی و تعریفی که برای هر نهادی شده است، خدمات لازم را ارایه دهند. این خدمات 
درواقع از این جهت ارایه داده می شوند تا افراد دوباره پس از جمع آوری به جامعه بازنگردند. 
درحال حاضر 5 مرکز غربالگری معتادان در اســتان تهران وجود دارد؛ مرکز باهنر، شفق، 
شــهر قدس، ورامين و بومهن. اما ماجرای منع پذیرش برخی از معتادان که بحث هایی 
هم در گذشته پيرامون آن وجود داشته، دوباره ســوالاتی را در افکار عمومی ایجاد کرده، 
به همين جهت فرزانه جوادی، معاون توسعه پيشگيری  و درمان بهزیستی استان تهران 
در گفت وگویی مفصل با خبرگزاری ایلنا توضيحاتی را ارایه داده اســت. در این گفت وگو 
مطالبی قابل تامل عنوان شده است. به عنوان مثال فرزانه جوادی درباره بخشی از موارد منع 
پذیرش گفته است: »بخشی از موارد منع پذیرش، بحث عدم تجاهر است که توسط مقام 
قضائی این عدم تجاهر باید به اثبات برسد و معنی آن این است که این فرد بی  خانمان است، 
اما معتاد متجاهر نيست. همچنين بخش دیگری از منع پذیرش ها افرادی هستند که کارت 
درمان دارند، یعنی در مراکز کاهش آسيب یا مراکز سرپایی تحت درمان دارویی هستند 
و با کارت درمان از مرکز غربالگری رها می شــوند. همچنين اتباع افغانستانی نيز هستند 
که با هماهنگی با نيروی انتظامی این افراد به اداره اتباع تحویل داده می شوند. همچنين 
بخشی از افراد منع پذیرش دارای صغر سن هستند، یعنی زیر ۱8 سال بوده و از آن جا که ما 
مجوز درمان زیر ۱8 سال را نداریم، این افراد نيز جزو موارد منع پذیرش محسوب می شوند. 
بخشی از این پذیرش ها تست منفی هستند، یعنی عليرغم کارتن خوابی معتاد نيستند و این 
افراد نيز از مسير غربال خارج می شوند. همچنين بخشی نيز بيش از ۶5 سال دارند که این 
افراد نيز از چرخه غربال خارج می شوند. برخی از افراد منع پذیرش دارای شرایط خاص اند، 
یعنی بيمار اعصاب و روان هستند و ما نمی توانيم این افراد را پذیرش داشته باشيم و توسط 
پزشک مستقر در مرکز غربال ترخيص می شوند.« در مجموع آمار معتادان منع پذیرش، 
۱500 نفر عنوان شده که هنوز دستورالعمل آنها به گفته فرزانه جوادی صادر نشده و درحال 
آماده سازی است. درواقع باید منتظر بود، مثلا اگر کسی تست اعتيادش منفی است، اما اقدام 

به کارتن خوابی و تکدی گری می کند، کدام دستگاه متولی او خواهد بود؟

انتقاد تند امام جمعه اسالم از تلویزیون:  

تبلیغات صداوسیما عامل ابتلا به سرطان است!
امام جمعه اسالم ضمن خطبه های روز گذشته، مطالبی را درخصوص صداوسيما مطرح 
کرد که بازتاب های مختلفی در شبکه های اجتماعی داشت. او با انتقاد از برنامه ریزی فشرده 
پخش سریال های ماه مبارک رمضان این امر را مانع حضور مردم در مساجد و برنامه های 
معنوی عنوان کرد وگفت: »اگر ســریال ها محتوا و تأثير مثبتی بر جامعه داشتند، حرفی 
نبود ولی متاسفانه در توليد سریال دچار یک کپی برداری ناشيانه از سریال های خارجی 
شده ایم.« این انتقاد زمانی مطرح می شــود که مقام معظم رهبری هم در هفته گذشته 
گله مندی خود را از صداوســيما عنوان کرده بودند. به همين جهت امام جمعه اسالم هم 
با اشــاره به این نکته گفت: »صداوســيما باید یک دانشگاه فرهنگ ســاز باشد، چراکه 
منسوب بودن به جایگاه ولایت و رهبری انتظارها را از صداوسيما خيلی بيشتر می کند، البته 
برنامه های خوب بسيار مفيدی هم دارد که کسی منکر آن نيست ولی نفوذ برخی جریانات 
و افرادی که وجهه اجتماعی خوبی ندارند، حال صداوسيما را ناخوش کرده است. بيشتر 
شبکه های آن هم فقط برنامه و ســریال یکدیگر را تکرار می کنند و قانون پایستگی جرم 
در مورد برنامه های صداوسيما صدق می کند.« حجت الاسلام محمدجواد باقری در بخش 
دیگری از خطبه ها به نکته ای دیگر هم اشاره داشت که در تيتر خبری برخی سایت ها قرار 
گرفت: »برخی برنامه ها و تبليغات صداوسيما هم برخلاف سبک زندگی ایرانی– اسلامی 
است. به طور مثال پيامبراکرم)ص( با آب ولرم افطار می کردند و می فرمودند: »آب ولرم معده 
و کبد را تميز می کند، دهان را خوشبو و دندان ها را محکم می کند ولی صداوسيما تبليغاتی 
نشان می دهد که با نوشيدنی تگری افطار می کنند. به نوعی تبليغات صداوسيما عامل ابتلا 

به سرطان است.«

ماجرا

اتفاق

شــهروند| در روزهای گذشــته صفحات تعدادی از 
نوازندگان خيابانی با دستور مقام قضائی و به دليل انتشار 
محتوای مجرمانه، توقيف شده و عوامل دخيل در پرونده 
تحت تعقيب قضائی قرار گرفته اند. مهرداد مهدی، آســو 
کهزادی و نغمه مرادآبــادی ازجمله نوازندگان خيابانی اند 
که پستی مبنی بر مسدودشدن صفحه شان در اینستاگرام 
منتشر شده است و برخی خوانندگان و نوازندگان نيز برای 

»پاره ای توضيحات احضار شده اند.« 
سال گذشته هم خبر مسدودشدن صفحات مربيان رقص 
و تعدادی رقصنده در فضای مجازی پخش شد. اردیبهشت 
پارسال بود که کمال  هادیانفر، رئيس پليس فضای توليد و 
تبادل اطلاعات )فتا( گفت که نيروهای ویژه پليس مشغول 
بررســی 5۱ هزار صفحه اینستاگرام هستند که به گفته او 

»محتوای مستهجن و مبتذل« دارند.
این ماجرا اما سه ســال قبل هم تکرار شده بود.  سال 95 
طی عملياتی دوســاله به نام »عنکبوت ۲« مدل هایی که 
عکس های بی حجاب خود را منتشر می کردند، هدف قرار 
گرفتند و همان زمان جواد بابایی، سرپرســت دادســرای 
جرایــم رایانه ای ایــران گفت: »8نفر که در شــبکه های 
»غيراسلامی« مدلينگ به خصوص در شبکه اینستاگرام 
فعاليت می کردند، بازداشت شــده اند و حالا بار دیگر و با 
بسته شــدن صفحه نوازندگان خيابانی این ماجرا به صدر 

اخبار برگشته است.«
سروش قهرمانلو، خواننده و نوازنده سه  تار الکتریک گروه 
»نيوش« که پيــش از این در اجراهــای خيابانی با مجوز 
شرکت داشته، به »شهروند« می گوید، شرایط سخت گرفتن 
مجوز و بروکراسی های گســترده از سویی و از سوی دیگر 

تلاش بســياری از نوازندگان برای آشناکردن گوش مردم 
با ســاز عامل روی آوردنشــان به خيابان است »متاسفانه 
بروکراسی اداری ارشاد هم طولانی است و باید پاشنه آهنين 
داشت و طی این روند برای بســياری دشوار است. از سوی 
دیگر اقتصاد موسيقی دارای ضعف های بسياری در ایران 
است. چنانچه بسياری از نوازندگان که کارشان خوب است، 
امکان شرکت در اجراهای رسمی را ندارند، چون این اجراها 
کم است و افراد مشخص شده ای هم اغلب در آنها شرکت 
دارند.« او می گوید: »این که افراد در خيابان اجرا می کنند، 
صرفا به دليل مقوله اقتصادی موضوع نيست و دغدغه دارند 
موسيقی به گوش مردم برسد و اگر فضای امنی برای اقتصاد 
موسيقی و خود موسيقی به وجود بياید و قوانين سخت این 

حوزه تسهيل شود، این مسائل خود به خود حل می شود.« 
قهرمانلو می گوید،  سال گذشته برای اجرا در مترو مجوز 
گرفتند اما درنهایت این اجرا برگزار نشد »ما در  سال 88 در 
8 ایســتگاه مترو و فرودگاه مهرآباد برنامه اجرا کردیم. آن 
زمان نهادی برای این موضوع ایجاد نشده بود و حساسيتی 
برای موسيقی خيابانی هم نبود، چون گمان بر این بود که 
هرکس در خيابان اجرا می کند، متکدی است اما حالا نگاه 
مردم هم به این مسأله تغيير کرده و می دانند ماجرا این طور 
نيست. اجرای خيابانی دیگری هم در ميدان شيخ بهایی و در  
سال 90 داشتيم.«به گفته این موزیسين، گروه ها و افراد باید 
به قانون اشراف داشته باشند و اشراف آنها می تواند مقابل 
برخی از این حاشيه ها بایستد. »زمانی قرار بود مکان هایی 
برای اجرای خيابانی درنظر گرفته شود  صاحبان هنر باید 
نقطه اشتراکی ميان ذائقه عام و هنر متعالی پيدا کرده و آن 

را ارایه دهند.«

 طی روزهای گذشته صفحات اینستاگرامی
 تعدادی از خوانندگان و نوازندگان خيابانی مسدود شده است

 فضای مجازی 
جای خیابان نوازها نیست!

 یک خواننده ونوازنده در گفت وگو با »شهروند«: شرایط سخت گرفتن مجوز و 
بروکراسی های گسترده از سویی و از سوی دیگر تلاش برای آشناکردن گوش 

غرورآفرین مردم با ساز عامل روی آوردن به خيابان است عملیات  و  خرمشهر  آزادسازی  سالروز  ماه،  خرداد  سوم  مناسبت  به    
بیت المقدس، روز مقاومت، ایثار و پیروزی، پرواز اقتدار 1۵ نفر از منتخبان و خبرگان 
تکاوران چترباز نیروی دریایی، نیروی قدس، بسیجیان و تکاوران سپاه تهران بزرگ اقدام 

به پرش بِیس جامپ از برج میلاد کردند. )مشرق(

  مراسم گرامیداشت سالگرد رحلت امام خمینی )ره( از سوی شورای خلیفه گری ارامنه 
روز جمعه سوم خرداد در کلیسای سرکیس مقدس تهران برگزار شد. )مهر(

  ۵0 کلاه ایمنی به موتورسیکلت سواران کلاچای گیلان اهدا شد. خریداری این کلاه های 
ایمنی به ارزش 7 میلیون تومان به همت شهرداری کلاچای و پلیس راهور شهرستان رودسر 

انجام شد. )عصر ایران(

  کلاس درس بچه های روستای »درب کاظم« بخش »سوسن« شهرستان ایذه، دخمه ای 
کوچک در داخل کوه است.
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محمدجواد ظریف، وزیر امورخارجه کشورمان در حاشيه سفرش به اسلام آباد و در واکنش به اظهارات 
اخير ترامپ گفت: »آقای ترامپ با اظهارات خودش نشــان داده اولا تاریخ نمی داند و ثانيا مردم ایران را 
نمی شناسد و ثالثا ثابت کرده است که ادعاهایش و همکارانش در حمایت از مردم ایران چقدر دروغ است. 
چند روز قبل اعلام کرد که پایان ایران خواهد بود که ایران پایان او را خواهد دید اما او هيچگاه پایان ایران را 
نخواهد دید. ایران هزاران  سال بوده و خواهد بود و یک کشور تازه به دوران رسيده نمی تواند این گونه درباره 

ایران صحبت کند.«

وزیر امورخارجه:  

 ترامپ 
تاریخ نمی داند

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16

اتمام صفحه آرایی
17 / 45

شروع صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟

آبگرمکن ، یخچال ، فریزر، 
اجاق گاز و اشيای بلند و 

بسيار سنگين  باید با بست یا 
تسمه های مناسب به کف و 

دیوار منزل محکم شوند.

از همان ابتدای کناره گيری نوبخت از سخنگویی 
دولت، نام علی ربيعی به  عنوان یکی از گزینه های 
محتمل مطرح بود و حالا هم البته قطعی شــد. 
علی ربيعی متولد ۱۳۳4، وزیر پيشين تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی به  عنوان دومين سخنگوی دولت  
دوازدهم انتخاب شــده اســت. ربيعی ۱7 مرداد 
 سال 97 بعد از حدود پنج  سال حضور در جایگاه 
وزیر کار دولت یازدهم و دوازدهم درنهایت با عدم 
اعتماد مجدد نمایندگان مجلس روبه رو شــد و از 
جایــگاه وزارت کناره گيری کرد. هــر چند که او 
در حدود ۱0 ماهی کــه از برکناری اش می گذرد، 
سمت دولتی نداشــته اما از دولت جدا هم نبوده 
است. ربيعی در این مدت در مناسبت ها و جلسات 
مختلف در کنار روحانی و اعضــای هيأت دولت 
دیده شده و به نوعی به نظر می رسيد نقش مشاور 
را ایفا می کرده است. با این حال در شرایط فعلی، با 
وجود انتقادهایی که از دولت می شود و در شرایط 
دشــوار اقتصادی و همچنين مسائل تحریمی، به 
نظر می رسد نقش سختی به او واگذار شده است. 

ربيعی حالا باید  هماهنگی های لازم که سخنگوی 
دولت با دیگر ســازمان ها و نهادهــای مربوط به 
دولت برای ایفای نقش سخنگویی برعهده دارد، 
انجام دهد. البته سابقه مدیریتی او نشان می دهد 
که در این مورد گزینه مناســبی است؛ چون در 
کارنامه ایــن چهره دولتی، فرماندهی در ســپاه 
پاســداران و معاونت حقوقــی و پارلمانی وزارت 
اطلاعات  دیده می شود. به همين جهت  با مسائلی 
که ممکن است دولت را به حاشيه ببرد یا عواقبی 
برای جایگاه یک سخنگو داشــته باشد،  آشنایی 
کامل دارد. از دیگر ســوابق این چهره می توان به 
عضویت در موسسه خانه کارگر و مشاور اجتماعی 
رئيس دولت اصلاحات هم اشاره کرد. علی ربيعی 
در حالی قبای سخنگویی دولت را بر تن می کند 
که در این روزها سخنگویی و اداره تریبون رسمی 
دولت کار و پاسخگویی به رسانه ها کمی دشوار به 
نظر می رسد. در هر حال در روزهای آتی، سخنان 
او در این جایگاه برای نقش های بعدی احتمالی او 

تعيين کننده خواهد بود.

سخنگوی جدید دولت منصوب شد

ربیعی و چالش های پیش رو


